
                             P R O T O K Ó Ł   N r  1 8  /  1 2 

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 10 
grudnia 2012r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie  rozpoczęto godz.  10 0 0   -  zakończono godz. 11:25.
Przewodniczyła:  radna Małgorzata  Kamińska  – Przewodnicząca Komisj i  Kultury,
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt Gminy 
2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad pkt  1 i  2.  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy -
           Małgorzata  Kamińska  dokonała otwarcia  posiedzenia  Komisj i .  Stwierdzi-
           ła prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad,  który
           został  przyjęty jednogłośnie w/g następującego wyszczególnienia:
           
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
           4.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
               -  w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku  
                 na terenie  Gminy Grunwald
               -  w sprawie programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami 
                 pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność pożytku pu-
                 blicznego na 2013 rok
               -  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes-
                 trzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Grunwald,  działka
                 nr  4/4
               -  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Gru-
                 nwald na lata  2013 -  2022
               -  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2013 rok
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2012 -  2022  
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2012 rok 
          5.  Dyskusja i  wnioski.
          6.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt  3.  Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt  4.  Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Regulami-
           nu i  utrzymania  czystości  i  porządku na terenie  Gminy Grunwald.
           W momencie  przystąpienia do Związku Gmin „Czyste  Środowisko” wszel-
           kie działania  związane  z gospodarką śmieciami  zostały przekazane do 
           Związku.  Regulamin taki  też opracował Związek Gmin.  Zostanie  przyjęty
           na Walnym Zgromadzeniu.  Żeby regulamin był  przyjęty przez Związek
           Gmin,  musi  być  przyjęty przez gminy.  Jako gmina scedowaliśmy wszystko
           na „Czyste  Środowisko”.
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           Ustawa śmieciowa okazała  się następnym bublem. Już pracują nad usta-
           wą śmieciową,  i le  gmin,  tyle  zdań,  tyle  opinii .
           Najważniejsze będzie opracowanie stawki,  jaka ma obowiązywać.  Osta-
           tnia  stawka proponowana to było  8,00 zł  za segregowane i  10,00 zł   za
           niesegregowane.  Nas interesuje  stawka za śmieci  mieszane.
           Radna Ewa Ziejewska – te 10,00 zł  to będzie od osoby?
           Pan Wójt  – tak.  
           Radna Ewa Ziejewska – to bardzo dużo.  My płacimy 4,00 zł  od osoby.
           Radna Małgorzata  Kamińska – teraz jest  19,00 zł  za pojemnik przy dwu-
           krotnym wywozie.  U mnie wychodzi  niecałe  5,00 zł  od osoby.
           Radny Edmund Żmijewski  – u nas wychodzi  po 4,00 zł  od osoby.
           Pan Wójt  – trzeba wyjść  od kalkulacj i  od wysypiska.  Stawki ustali  Zarząd
           W przetargu stawka będzie obniżona.
           Po zasięgnięciu opinii  Powiatowego Inspektora Sanitarnego został  wpro-
           wadzony § 28 w rozdziale  VII:  „Padłe zwierzęta  gospodarskie  należy 
           przekazać do unieszkodliwienia przedsiębiorcy prowadzącemu działalność
           w tym zakresie.”  Każdy ma prawo wyboru  odbiorcy.  
           Nie jest  to dokument  statyczny.  Będzie się zmieniał .  
           Radny Krzysztof  Fabisiak – w sprawie ceny – Związek Gmin nie jest  po
           to,  żeby osiągać zyski.  Skoro opłaciło  im się po 4,00 zł ,  to  dlaczego ma 
           teraz być  8,00 zł   czy 12,00 zł  jak w projekcie budżetu?
           Pan Wójt  – nie koniecznie  Rudno musi  wygrać,  bo jest  Spółka REMON-
           DIS. Jako gmina mamy 2 głosy w Walnym Zgromadzeniu.
           Gmina Kurzętnik zgłosiła  ceny 5,00 i  6,00 zł .
           Radny Ryszard Bala – ostatnio oglądałem reportaż na temat  utylizacj i  
           zwierząt  dziko żyjących,  żeby zgłosić ten problem na posiedzeniu Zarzą-
           du,  żeby to w regulaminach zostało zapisane,  bo nie  wiadomo,  kto ma za-
           jąć  się rozjechanym dzikiem, bo zwierzęta  hodowlane mają swoich właś-
           cicieli .
           Pan Wójt  – jeżeli  chodzi  o zwierzęta  dzikie,  jest  prawnie zapisane,  musi
           utylizować gmina.
           Radny Ryszard Bala – ja w tym kierunku zmierzam,  żeby regulamin jed-
           noznacznie określał ,  żeby można było  się odwołać do regulaminu.  
           Pan Wójt  – zgłosimy tę uwagę. 
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie programu współpracy 
           Gminy Grunwald z organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  prowa-
           dzącymi  działalność  pożytku publicznego na 2013 rok.
           Program musimy przyjmować corocznie.  Nic się  nie zmieniło,  tylko  kwo-
           ty uległy zmianie.  Jedno Stowarzyszenie  wystąpi ło o kwotę 5 tys.  zł  i  Fu-
           ndacja Grunwald o 15 tys.  zł  na organizację  imprezy grunwaldzkiej .  Jest
           to przekazywanie  zadań własnych gminy na fundacje i  s towarzyszenia.
           Mało finansujemy z budżetu gminy,  to dobrze,  żeby Fundacja Grunwald
           miała  jakieś pieniądze  na opracowanie programu imprezy.  
           Uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego
           planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geo-
           dezyjnym Grunwald,  działka nr 4/4.
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           Agencja wyraziła  zgodę na przekazanie tej  działki  pod inwestycje.  Waru-
           nkiem przejęcia  było  posiadanie planu zagospodarowania przestrzennego.
           Procedura uchwalenia  trwa dosyć  długo.
           Radny Ryszard Bala – czy rada może postanowić,  że do projektu planu nie
           wniesiono uwag, czy te  sformułowania  są właściwe
           Jeżeli  nie było  uwag,  to wójt  powinien przedstawić informację,  bo Rada 
           Gminy nie  ma środków administracyjnych.  Mnie chodzi  o brzmienie  tego
           zapisu.
           Pan Wójt  – na temat  brzmienia nie  będę dyskutował.
           Radny Ryszard Bala – jak rada może postanowić,  rada może stwierdzić  na
           podstawie czynności,  które wykonał  wójt .
           Nie rozumiem sensu istnienia  załącznika  nr 2,  te treści  powinny być  w    
           treści  uchwały.
           Punkt 2 załącznika powinien być  umieszczony w uchwale.
           Pan Wójt  – projekty uchwał przygotowuje biuro projektów. Zapis nie  ma
           wpływu na całokształt  uchwały.
           Radny Ryszard Bala – na temat  jak przygotowuje biuro,  rozmawial iśmy w
           październiku,  mamy zdanie przy opracowaniu planu zagospodarowania 
           miejscowego dla Mielna.  Patrzmy na sprawy krytycznie.
           Pan Wójt  – jeżeli  uchwały nie  uchyli  Wojewoda, to  jest  dobrze.  Ja przyj-
           muję uwagi.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – to jest  na zasadzie pewnego wzoru.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
                                                      
           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej
           Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           Pani Skarbnik – Wieloletnia  Prognoza Finansowa jest  skutkiem uchwały
           budżetowej .
           Uwag nie  zgłoszono.   
                                                      
           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gmi-
           ny Grunwald na 2013 rok.
           Projekt budżetu dostaliście  zgodnie ze wszystkimi  przepisami.  Projekt  bu-
           dżetu jest  nie  najgorszy.  
           Objaśnienia do budżetu są najbardziej  czytelną częścią  budżetu.  Budżet  
           jest  niższy,  bo nie planujemy w 2013 roku finansowania inwestycj i  ze
           środków unijnych i  nie  planujemy kredytów.
           Dochody własne wynoszą  7.391.030,00 złotych.
           Do części  subwencji  oświatowej  musimy dołożyć  638.230,00 zł .  
           Nie jest  to prawdą, bo trzeba dołożyć  koszt dowozu dzieci,  do oświaty do-
           kładamy 1.100 tys.  złotych.
           Bardzo mocno interesuje radnych,  co planujemy na 2013 rok – zadania in-
           westycyjne   -  załącznik Nr 3.  
           1.  Modernizacja  obiektów sportowo-rekreacyjnych na obszarze  miejsco-
               wości  Frygnowo,  prace przy boisku.
           2.  Budowa mostku na drodze gminnej  w miejscowości  Góry Lubiańskie  -
               200 tys.  zł .  Jest  to  most  z 1914 roku. Rolnicy zgłaszają,  że niebezpie-
               cznie  przejeżdżać kombajnami.
           3.  Modernizacja  świetl ic  wiejskich w Marcinkowie i  Kitnowie – 400 tys.  
               zł ,  bo są w stanie  agonalnym.
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           4.  Budowa placów zabaw: Stębark,  Szczepankowo, Marcinkowo, Kitnowo,
               Kiersztanowo, Rychnowo – w 6 miejscowościach,  średni  koszt  placu
               około 50 tys .  zł .
           5.  Modernizacja  Szkoły Podstawowej we Frygnowie  -  100 tys.  zł  -  suma 
               ta wystarczy na wymianę okien,  remont kuchni.  W tym roku przezna-
               czyliśmy ponad 30 tys .  zł  na ogrodzenie obiektu,  dzisiaj  odbiór  ogro-
               dzenia.
           6.  Budowa kanalizacj i  sanitarnej  w miejscowości Kitnowo, Szczepanko-
               wo, Dylewo,  Glądy – 76.875,00 zł  – suma wynikająca  z przetargu,
               koszt  wykonania  projektu.  
              Wniosek został  złożony,  nie  wiem czy przejdzie  w pierwszym odkryciu.
           7.  Modernizacja  oświetlenia  drogowego – 30.705,00 zł  – ostatnia  rata.
           Nie ma w budżecie  środków, które uzyskujemy z Agencji  -  500 tys .  zł  na
           wykonanie i  modernizację  kanalizacj i  projektowanej  w Zybułtowie.
           Przy tych  inwestycjach  zadłużenie  gminy wynosi  23,8%, zadłużenie  cał-
           kowite  27,8%. W Gazecie Olsztyńskiej  podano ranking zadłużenia gmin,
           jesteśmy poniżej  połowy,  na 116 gmin,  na 44 miejscu wśród gmin naszego
           województwa. W tym roku nie  planujemy kredytów.
           Radny Ryszard Bala – 400 tys .  zł  na dowóz, obejmuje również amortyza-
           cję  autobusów?
           Pan Wójt  – nie,  amortyzacj i  nie naliczamy i  nie odprowadzamy.  Kierowcy 
           są bardzo zainteresowani,  żeby autobusy były w dobrym stanie,  jeździły
           jak najdłużej .
           Radny Ryszard Bala – czy w zadaniach  inwestycyjnych,  tylko  w jednym 
           miejscu są wykazane środki  zewnętrzne,  czy przewiduje się  wnioski  o
           dofinansowanie?
           Sekretarz Gminy – na miękkie  projekty będą środki,  to  będziemy wystę-
           pować.  W styczniu będzie wiadomo,  jakie  środki dostaniemy z LGD.
           Pan Wójt  – ze środków „Kapitał  ludzki”,  to występujemy.
           Gminy w puli  2010 – 2014 miały 4 mln zł  na inwestycje.  Złożyliśmy pro-
           jekty na 8 mln  zł .  Wykorzystal iśmy w sumie  2,3 – 2,4 mln  zł .
           Pan Sekretarz – jeżeli  chodzi o środki unijne,  to  się kończą.
           Pan Wójt  -  czekamy na nowe rozdanie.
           Radna Ewa Ziejewska – mam prośbę,  żeby świetl ice były  czynne codzien-
           nie,  bo są takie  potrzeby.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – najpierw niech powstaną wszędzie świetl ice.
           Pan Wójt  – potrzebę budowy świetl icy widzę tylko  w Stębarku i  Mielnie,
           bo są to duże miejscowości.  Na wybudowanie  konkretnej  świetl icy trzeba
           mieć  około 2 mln  złotych
           Radny Ryszard Bala -  jaka jest  frekwencja na zajęciach w takich świetl i-
           cach,  czy jest  zainteresowanie?
           Radna Ewa Ziejewska – przychodzą.  Są prowadzone zajęcia,  korzystają  z
           komputerów, bo nie  wszyscy mają komputery.  Mamy lodówkę, kuchnię
           gazową, mikrofalówkę.  
           Radny Krzysztof  Fabisiak – u was świetl icowa ma pół etatu.
           Pan Wójt  – gdybyśmy zrobili  kanalizację,  to  potrzebę budowy widzę w 
           Stębarku i  Milenie,  tam są działki,  które są własnością  gminy.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – pieniądze,  które płacimy za place zabaw, to 
           takie  horendalne pieniądze.
           Pan Sekretarz – robiła  f irma wyłoniona w przetargu.
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           Radny Ryszard Bala – place zabaw były robione kompleksowo,  ale  gdyby
           zabawki kupować pojedynczo,  to byłoby taniej .
           Pani Skarbnik – zabawki muszą  mieć  atesty.
           Pan Wójt  – jeżeli  robimy ze środków własnych,  to możemy pojedynczo,  a
           z projektów musiało  być  robione kompleksowo.
           Radna Małgorzata  Kamińska – firma,  która dostarczała  pomoce,  też była
           wyłoniona w przetargu?
           Pan Sekretarz – oczywiście.
           Radna Małgorzata  Kamińsk -  ceny są straszne.  Pudełko pomocy kosztuje 
           700,00 złotych.
           Sprawa tego kawałka chodnika – od remizy do zejścia do ośrodka, przy 
           okazj i  budowy,  czy nie  można pociągnąć dalej .
           Pan Wójt  – to jest  droga powiatowa, jeżeli  jakieś środki zostaną,  to myś-
           lel iśmy,  żeby to zrobić,  mamy nawet projekt.  W budżecie  nie ma środków.
           W budżecie,  który zatwierdzamy,  jest  wyraźnie  powiedziane,  co jesteśmy 
           w stanie  zrobić.
           Radna Małgorzata  Kamińska – mówil iśmy na temat  budowy nowej lub re-
           montu remizy w Gierzwałdzie.  Z Jednostki Ratownictwa Drogowego dos-
           tal i  sprzęt  za 50 tys .  złotych.
           Pan Wójt  – plan jest  taki,  żeby nasz samochód przenieść na kotłownię,  a
           ten garaż oddać dla straży na samochód ratownictwa „Gazela”.  W Dylewie
           wolą Stara dużego.
           Radna Małgorzata  Kamińska – tam jest  kwestia  elewacji  i  podłączenia do
           centralnego ogrzewania.
           Pan Wójt  – chcę żeby Pan Motus opracował projekt.
           Radny Ryszard Bala – co do elewacji ,  jedyne miejsce w gminie,  gdzie  
           można latem zobaczyć gniazda jaskółek przyczepione.
           Pytałem w ubiegłym roku, czy zamierzamy emitować papiery wartościo-
           we?
           Pan Wójt  – nie.
           Radny Ryszard Bala -  zgłaszałem,  żeby usunąć to z uchwały.
           Radna Małgorzata  Kamińska – czy w tym roku przewiduje się jakąkolwiek
           podwyżkę,  nawet niewielką,  dla pracowników obsługi?
           Pan Wójt  – tak.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pani Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie zmiany Wielolet-
           niej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2012 – 2022.
           Zmiana w Wieloletniej  Prognozie Finansowej wynika ze zmian w budże-
           cie.
           Uwag nie  zgłoszono.

           Pani Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu 
           Gminy Grunwald na 2012 rok.
           Staramy się robić porządki w tym budżecie  do końca roku. Zgodnie z  de-
           cyzjami  Wojewody i  naszymi  analizami  dochodów i  wydatków zwiększa-
           my dochody i  wydatki  o 335.700,00 zł .
           Zmniejszamy wydatki  na inwestycjach o 215.632,00 zł ,  bo były wykonane
           taniej .  Zmniejszamy dochody i  wydatki  z zakresu administracj i  rządowej,  
           decyzja Wojewody -  o 79.954,00 zł .
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           Zwiększamy dotacje na GOK i bibliotekę.
           Dochody po zmianach wynosić  będą 24.987.664,39 zł  a  wydatki  
           25.531.864,39 zł .
           Uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt  6.  Pan Wójt  odczytał  podanie Pani Anny Kurowskiej  o umorzenie zale-
           głych płatności  za centralne  ogrzewanie mieszkania w Gierzwałdzie.
           Pan Wójt  – Pani Kurowska starała  się  płacić.  Mieszkanie zostało sprzeda-
           ne przez komornika.
           Radny Ryszard Bala – komornik  sprzedał  mieszkanie,  a co z pieniędzmi?
           Radna Małgorzata  Kamińska –  zabrał  na spłatę  za mieszkanie.
           Radna Ewa Ziejewska – umorzymy jednemu,  to zaraz inni  się zwrócą.
           Radny Edmund Żmijewski  – zarabia 2 tys .  zł  i  mąż zarabia,  inni  mniej  za-
           rabiają i  płacą.
           Pan Wójt  poinformował,  że zadłużenie wynosi  8.774,76 zł  i  odsetki  
           8.111,00 złotych.
           Radny Edmund Żmijewski  – mieszkała  i  nie  płaciła.
           Radni w głosowaniu jawnym – przy 1 głosie  wstrzymującym (radny Ry-
           szard Bala)  i  12 głosach przeciw – nie  wyrazil i  zgody na umorzenie zale-
           głych płatności  dla Pani Anny Kurowskiej .
           Radna Małgorzata  Kamińska poprosiła  o dokładne sprawozdanie z gmin-
           nej  biblioteki.
           Mam wrażenie,  że ta biblioteka  jest  nie potrzebna,  nic  nie wiemy,  czy 
           zmieniły się godziny pracy,  i lu  jest  czytelników,  i lu jest  odwiedzających?
           Pan Wójt  – biblioteka  jest  odrębną jednostką.
           Radny Ryszard Bala – czy system wypożyczania  jest  skomputeryzowany?
           Pan Wójt  – nie.  Sprawozdanie będzie na początek  przyszłego roku.
           Radny Wiesław Markowicz – chodzi  o krany,  które dochodzą do każdego
           budynku,  trzeba wymienić.  Zapłacimy za wymianę.
           Pan Wójt  – będę chciał  każdą wieś po kolei  zrobić,  założyć  wodomierze.
           Gdzie budujemy nowe obiekty,  mamy obowiązek założyć  wodomierze.
           Radny Edmund Żmijewski  – ten co chodzi,  żeby sprawdzał,  czy są wodo-
           mierze oplombowane.
           Pan Wójt  – ciężko to wprowadzić.  Nie jesteśmy w stanie  zinwentaryzować
           tej  s ieci .
           Radna Wiolet ta  Sawicka – ludzie  nie  wiedzą,  kiedy ten Pan chodzi,  co
           spisuje wodę. Czy nie   można ustalić  terminów?
           Pani Skarbnik – nie  ma takiej  możliwości,  czasami  w jednej  miejscowości
           chodzi  kilka dni.
           Radny Ryszard Bala – główne terminy dla każdej  miejscowości można us-
           tal ić,  że  np.;  w Mielnie  będzie pierwszego, drugiego w Zybułtowie,  trze-
           ciego tam i tak dalej .
           Być może nie w pierwszy miesiąc,  ale  ludzie  się przyzwyczają.
           Pani Skarbnik – możemy spróbować. Spróbujemy nad tym popracować.
           Radna Małgorzata  Kamińska – kiedy będą pieniądze  z funduszu socjalne-
           go,  pytają  głównie emeryci?
           Pani Skarbnik – jak dadzą l is tę,  teraz 50% a w styczniu  reszta.
           Radna Małgorzata  Kamińska – kto ma utrzymać ten chodnik w czystości?
           Pan Wójt  – chodniki  w Gierzwałdzie  są przy drodze wojewódzkiej  lub po-
           wiatowej  i  to do nich należy utrzymanie,  na pewno odśnieżanie.
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           Radny Ryszard Bala – czy jest  jakiś plan odśnieżania  dróg, które leży w
           gesti i  gminy,  chodniki,  drogi  gminne?
           Pan Wójt  – planu nie  ma,  są wyłaniane w przetargu firmy.
           Radny Ryszard Bala – może wejść w porozumienie i  podpisać umowę z
           Zarządem Dróg Wojewódzkich i  za odpłatnością  wykonywać  za nich od-
           śnieżanie.
           Pan Wójt  – można wystąpić z wnioskiem,  ale  z gminami  nie chcą podpisy-
           wać umów. Mają podpisane umowy z powiatem.
           Radny Ryszard Bala – przejdzie  pług drogą i  chodnik zasypany.
           Pan Wójt  – na nasze monity przyjeżdżali  i  oczyszczali  chodnik.
  
Ad pkt  7.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury 
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła  posiedzenie Komisj i .

   Protokołowała                                   Przewodniczący Komisj i  Kultury
                                                           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
   Bronisława Warmińska                                  
                                                              mgr Małgorzata  Kamińska


